
Beboerrådsmøde d. 9. september 2019 
Til stede: Anne, Rani, Astrid, Anne Sofie og Leif 
 

1. Valg af dirigent 
a. Anne 

2. Valg af referent 
a. Jakob 

3. Leif Helstrup orienterer om nyt fra driften 
a. Hjertestarter og brug af den ud mynter sig i et kursus d. 9. oktober.  På baggrund 

heraf vil vi søge enten at tilmelde os hjerteløberne, eller at lave egen ordning evt. 
sammen med OMK. Vuggestuen og børnehaven er inviteret med i kursus og 
samarbejde omkring hjerte indsats. 

b. BBS stiller forslag til at vi fjerner (skærper indsatsen) med henstillede cykler i 
indgangspartiet, sikkerhed og almindelig fremkommelighed. 

i. Beboerrådet bakker op om en øget indsats mod henstillede cykler. 
c. Status på Beboerhuset og øvrige udlejningsforanstaltninger. Der er lavet en oversigt 

over antal udlejninger samt indtægter som Leif ligger inde med. Faciliteterne bruges 
generelt mere og mere og BBS tilbyder nu leje af sengetøj og linned for at undgå at 
folk sover uden. BBS foreslår at prisen for leje af beboerhuset stiger til kr. 500 for 
en weekend. Det er en udfordring, at beboerhuset udlåner til beboeres venner, 
men det er svært at gøre noget ved. Vi vil indskærpe at det udelukkende er til udlån 
for beboere på Solbakken. Beboerrådet støtter op om at prisen hæves til kr. 500,- 
for en weekend.  

d. Den administrative proces i flytteforretninger (synsforretninger) er blevet 
besværliggjort af fsb. BBS fortsætter som de plejer.  

e. Varmen er tændt i denne uge efter ønske fra flere beboere.  
f. Sommeren over er der arbejdet med nordsiden, der er opsat hegn og græsset er 

drevet frem. BBS har ryddet op i den vestlige ende og sat en trappe op ved opgang 
12. Opgang 14 og 16 følger efter. Der arbejdes på en terrasse ved beboerhuset, 
hvor der kan ryges og snakkes uden at det generer beboerne i opgang 12. 
Vedligeholdelse af nordsiden løber op i ekstra årsværk på 48 timer.  

g. Legestativet på Solbakkens legeplads er nedrevet og lavet til brænde. Det var slidt 
op og dermed udgjorde det en fare ved anvendelse, det var ikke muligt at få det 
godkendt! Der var ikke økonomi i at renoverer det. Det er op til kollegianerne at 
foreslå en ny anvendelse af pladsen.  

h. Der etableres indkastvæg til alt genbrugstøjet i kælder mellem 22 og 24 
i. Kollegiet dvs. driften har en lille trailer som skal bruges til transport til om 

lastepladser med kollegiets problematiske affald, desuden til kørsel af 
overskydende tøj fra tøjbytte. Traileren kan udlånes til beboerne efter aftale med 
BBS.   

j. Vi skifter alle 14 ventilatorer på taget i løbet af september og oktober. Det er et 
projekt der minimalt berører beboerne. Det gamle ventilationsanlæg er nedslidt og 



der var afsat midler i den planlagte-periodiske vedligholdelse (kr. 300.000) til 
formåelt.  

k. Kollegiet opbevarer ikke døre, de bør forblive i lejemålet, det er tidligere drøftet og 
der er afsat penge til indkøb af nye for dem der er ødelagt/forsvundet.  

l. KBH Kommune har henvendt sig omkring en driftsaftale af parkstykket under 
matrikel 2058. kommunen efterlyser en aftale og kan ikke finde nogen! Der er 
ingen. BBS har arrangeret et møde mellem kommunens afdelinger mat 2057 og 
OMK mat 2059 og os der afholdes et møde efter en markvandring hvor 
matrikelkortene valideres. Som udgangspunkt ønskes ingen ændring og ingen 
driftsaftale. BBS har allerede inddraget græsslåning på de områder vi bruger 
intensivt. Omkostning ekstra årsværk 48 timer. 

m. Låsecylinderne til alle lejemål er indkøbt og vil blive skiftet snarest. Dette tager 
meget kort tid og vil ikke skabe gene for beboerne.  

n. Vores serviceskab er leveret tilbage til leverandøren og vi har fået pengene tilbage.  
o. Vi har i stigende grad en hel masse små indtægter. Vores politik ar at beboerne skal 

betale hvad det koste at miste eller ødelægge de ting der er udleveret. Faktisk 
vender en del at beboerne tilbage for at lede vider når det står klart at at det koster 
at få en ny vaskechip. For god ordens skyld går alle pengene ind på Kollegiets (fsb) 
mobile pay:  20193180. De henstår på en konto der overvåges at bogholderiet i fsb 
og revisionen. 

p. Da Freya og Leif gerne vil have mere tid med hinanden er det besluttet at jeg 
forlader Solbakken september-oktober 2020. Så vidt det kan lade sig gøre med ferie 
lovgivning og alt. Jeg skal anbefale at Kenneth ansættes som ny driftsleder og at 
hans stilling opslås.  Leif anbefaler at beboerrådet støtter at han får et T2 tillæg fra 
d. 1. oktober. (1300 kr.).  

q. i forbindelse med vores status på bygningens stand, fremtid og økonomi har vi fået 
undersøgt huset for miljøfarlige stoffer læser fra rapportens konklusion. Dette 
drøftes på en møde med arkitekten samt bestyrelsen.  

4. Cykelparkering 
a. Det er en stor udfordring at parkere både almindelige cykler, men især ladcykel på 

kollegiet.  
b. Det foreslås, at det første rum i kælderen øremærkes ladcykler.   
c. Leif og Anne laver en skitse af hvor ladcyklerne kan parkeres, fx ved beboerhuset.  
d. Der skal muligvis opsættes noget lys 

5. Pakkeskab 
a. BBS kigger nærmere på det og afventer opstilling af PostNord.  

6. Drøftelse og opdatering af hvordan/hvornår varmen tændes 
a. BBS holder styr på hvornår varmen tændes og vurdere ud fra diskussion på 

Facebook samt konkrete henvendelser.  
7. Hjemmeside og opdateringer 

a. Solbakken.info lukkes og fusioneres med solbakken.dk. Dette vil bestyrelsen og BBS 
snakke videre om.  

8. Ny tekst til fsb.dk og KKIK 



a. Vi sætter på det på næste møde – 30 minutter sættes af.  
9. Rygning 

a. Beboerrådet vil gerne stille forslag om forbud mod rygning. Det kan ikke ramme 
eksisterende beboere, men vil skabe en signalværdi.  

b. Vi tager fat i fsb for at få hjælp til hvordan det helt konkret kan gøres.  
10. One.com er ny hjemmeside og e-mailudbyder 

a. Jakob orienterede om ny udbyder og en besparelse på ca. 5000,- om året.  
b. Alle medlemmer har fået et link med accept af videresendelse.  

11. Drøftelse omkring formandsposten 
a. Anne ønsker at trække sig ved næste beboermøde 
b. Hvordan bliver det attraktivt at være formand? 
c. Hvad er opgaverne: Indkalde til møder og lave dagsorden 
d. Ansvar for at beboermøder bliver afholdt to gange årligt 

12. Planlægning af efterårets beboermøde 
a. Søndag d. 17/11-2019 kl. 10 på 11. sal 

13. Næste beboerrådsmøde 
a. Mandag d. 4/11-2019 kl. 17 hos BBS 

14. Evt.  
a. Intet.  

 


